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Одржана II седница Скупштине 
општине Србобран

Седница којом је предсе-
давала Милена Аларгић, 
председница Скупштине 
општине, почела је изме-
нама у саставу одборника. 
Прво је констатован пре-
станак мандата одборни-
цима Слободану Субићу и 
Зорану Дудварском, а за-
тим потврђени мандати од-
борницима Мелити Мол-
нар, Бојани Јокић, Бранку 
Копцу, Светлани Ђорђин 
и Милану Срдановићу са 
листе «Александар Вучић 

- За нашу децу», као и Та-
тјани Вујанић са листе ГГ 
«Зоран Дудварски» и Јови-
ци Милосављевићу са ли-
сте «Др Војислав Шешељ - 
Српска радикална странка». 
Центар за спорт и туризам 
у наредном периоду водиће, 
као и до сада, Слободан Су-
бић, али у пуном мандату, а 
не као вршилац дужности 
директора, потврдила ја та-
кође Скупштина општине. 
Нове чланове добили су и 
Савет за привреду, буџет и 
финансије, Савет за урба-
низам, комуналне делатно-

сти и заштиту животне сре-
дине, Комисија за пропи-
се, Комисије за представ-
ке и жалбе, Савет за мла-
де, затим Надзорни одбор 
ЈКП «Градитељ», органи 
управљања Центра за фи-
зичку културу, рекреацију 
и туризам Србобран, Уста-
нове за културу Дом култу-
ре Србобран и Центра за 
социјални рад општине Ср-
бобран, као и Надзорни од-
бор Друштва са ограниче-
ном одговорношћу «Одма-
ралиште» Србобран. Нове 
школске одборе добиле су 
Основна школе «Вук Ка-
раџић» и Гимназија и еко-
номска школа «Светозар 
Милетић», а изабране су 
и Комисија за одређивање 
назива појединих делова 
насељених места (улица 
и тргова) у општини Ср-
бобран и Комисије за изра-
ду предлога Годишњег про-
грама заштите, уређења и 
коришћења пољопривред-
ног земљишта на терито-
рији општине Србобран. 

• У четвртак, 01. октобра, одржана је II сед-
ница Скупштине општине Србобран. Одбор-
ници локалног парламента разматрали су и 
усвојили укупно 26 одлука, извештаја и ре-
шења, и именовали чланове савета, комисија, 
надзорних одбора и органа управљања у оквиру 
локалне самоуправе, јавних предузећа и уста-
нова. 

Седам нових одборника 
у локалном парламенту

Нове мере Штаба за ванредне ситуације општине Србобран

На седници Штаба за ван-
редне ситуације општине 
Србобран одржаној 2.ок-
тора донети су следећи 
закључци: Радно вре-
ме угоститељских објека-
та ограничава се тако: - да 
објекти који немају башту 
и ноћни клубови могу 
радити од 07:00 до 23:00 
часа - док објекти који 
имају башту неће пружа-
ти угоститељске услуге у 

затвореном делу објекта 
од 23:00 час па надаље, а 
у отвореном делу објекта 
(башти) угоститељске услу-
ге могу пружати од:    07:00 
до 24:00 часа радним даном 
и недељом,  07:00 до 01:00 
часа петком и суботом. У 
угоститељским објекти-
ма у току радног времена у 
затвореним просторијама 
укупан број људи лимити-
ран је квадратуром просто-

рије односно мора постоја-
ти међусобно растојање од 
најмање 1,5 метара ква-
дратних између два лица 
која не бораве у истом до-
маћинству, односно на сва-
ка 4  може бити присутно 
једно лице. Такође су у оба-
вези да обезбеде заштитна 
и дезинфекциона средства 
за запослене и да редовно 
врше дезинфекцију угости-
тељског објекта.

Продужен рад угоститељских објеката

У Турији радови на изградњи повезног цевовода

• “За изградњу повезног водовода од изворишта до будуће фабрике 
воде, са Покрајинским секретаријатом за пољопривреду, водопривреду 
и шумарство издвојили смо 21 милион динара, а наше учешће износи 
око 5,5 милиона динара“,каже Радивој Дебељачки, председник општине.

Корак ближе ка
фабрици воде у Турији

Радивој Дебељачки, пред-
седник општине Србобран, 
недавно је са сарадницима, 
Милицом Зарић, замени-
цом председника општи-
не, Милошем Јовановићем, 
чланом Општинског већа, 
Ђорђем Радетићем, ди-
ректором ЈКП“Градитељ“ 
и Немањом Мацура, руко-
водиоцем водоснабдевања 
у овдашњем комуналном 
предузећу, обишао радове 
у улици Вука Караџића, на 
изградњи велике водоводне 
линије у Турији, која ће по-
везати извориште и пози-
цију на којој ће се гради-
ти постројење за припре-
му воде за пиће.

Том приликом Дебељач-
ки је изјавио да је у току 
реализација једног веома 
важног пројекта за Турију 
и општину Србобран у це-
лини и да је за  изградњу 
повезног водовода од из-
воришта до будуће фа-
брике воде, заједно са По-
крајинским секретарија-
том за пољопривреду, водо-

привреду и шумарство из-
двојено 15,5 милиона дина-
ра, а учешће општине Ср-
бобран износи око 5,5 ми-
лиона динара.
„Важно је истаћи да Ту-

рија има сву пројек-
тно-техничку докумен-
тацију за изградњу фа-
брике воде и да би крену-
ли у њену изградњу, мо-
рамо прво изградити овај 
цевовод.

Задовољни смо како и 

којим темпом теку ра-
дови, биће завршени у 
предвиђеним роковима и 
очекујемо да у наредном 
периоду, на начин како 

је водоснабдевање реше-
но у Надаљу, исти посао 
урадимо и у Турији. Када 
је реч о Србобрану, у току 
је израда идејног решења, 
а следи и израда пројек-
тно-техничке докумен-
тације за фабрику воде и 
реконструкцију водово-
дне мреже у највећем ме-
сту општине“, рекао је Ра-
дивој Дебељачки, председ-
ник општине.

О значају овог пројекта 
говорио је и Милош Јова-
новић, члан Општинског 
већа рекавши, да сви грађа-
ни заслужују воду најбољег 
квалитета и да Турија до 
сада није имала проблема 
у водоснабдевању, квалитет 
воде био је задовољавајући. 

„Али важно је да стално об-
нављамо и модернизује-
мо све инфраструктурне 

системе. За нас је ово ве-
лики подухват и учини-
ли смо важан корак до бу-
дуће фабрике воде“, рекао 
је Јовановић.
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Већ у првим месецима 
свог мандата нови председ-
ник општине Србобран и 
тим који је формиарао, тре-
бао би да буде подршка ре-
ализацији жељно очекива-
них пројеката у Србобра-
ну – инвестирању у произ-
водне погоне и отварању 
нових радних места. Једна 
немачка компанија већ је 
стигла, једна јапанска за-

почиње припрему терена 
за своја улагања, и за оче-
кивати је да током 2021. го-
дине један број Србобрана-
ца дође до добро плаћеног 
посла у свом родном месту. 
О овим и другим темама за 

Србобрански информатор 
говори Радивој Дебељачки, 
председник општине Ср-
бобран.
„Задовољство ми је да 

Србобранцима могу да 
саопштим да је немачка 
компанија ‘Алутек’ стигла 
у наше место и почиње са 
производњом. Компанија 
је закупила један део про-
стора на старом Ратарству 

и преуредила га у произ-
водни погон. Сусрели смо 
се са представницима ове 
компаније и омогућили 
им све неопходне дозво-
ле и сагласности за рад, 
и то у најкраћем року, за 

шта је наше Одељење за 
урбанизам добило и по-
хвале, тако да ‘Алутек’ по-
чиње са радом. Ради се о 
производњи алуминијум-
ских делова за ауто инду-
стрију, за теретна и пут-
ничка возила. ‘Алутек’ у 
Србији преселиће своју 
фирму у Србобран, овде 
ће бити регистрована, а 
за нас је најважније да ће 
до краја 2020. године у њој 
радити 20 људи. План је 
да до краја 2021. године 
број нарасте до 100, запо-
шљаваће квартално по 25, 
јер сви морају пре посла 
проћи кроз обуку. Спрем-
ни смо на интезивну са-
радњу и немачки привред-
ници су добродошли код 
нас“.

Дебељачки је најавио и 
интезивније разговоре са 
јапанском комапнијом 
која је власник стакленика 
крај Србобрана. „У стакле-
ницима је почело сређи-
вање и за очекивати је да 
на овом месту поново кре-
не производња. Желимо 
да разговарамо и са овим 
привредницима, да види-
мо шта као локална самоу-
права можемо да помогне-
мо и како да успоставимо 
што бољу сарадњу. За нас 
је најважније да и на овом 
месту очекујемо запошља-
вање наших суграђана. 
Ове две компаније, из не-
ких од привредно најраз-
вијенијих земаља света, 
Немачке и Јапана, значај-
но ће поправити привред-
ну слику наше општине“. 

Председник општине 
изразио је уверење да је 
за општину Србобран и 
њене грађане важно што је 
остварен континуитет вла-
сти, без резова и заокрета, 
те да се настављају сви за-
почети пројекти, развојне 
идеје и планови. 
„Био сам укључен у цео 

процес и у претходном 
мандату, јасна ми је идеја 
даљег развоја, који пројек-
ти су нам важни и зашто, 
и како реализовати и до 
краја довести све које смо 
започели у претходном 
мандату. Конкретан при-
мер за то је идеја да се ре-

конструише и обнови це-
локупан систем водовода 
у целој општини. Крену-
ло се из Надаља где је си-
стем комплетно обновљен, 
од фабрике воде до заме-
не целог система и вен-
тила на њему, наставље-
но је у Турији, у којој је се 
у овом тренутку заврша-
ва изградња повезног це-
вовода од изворишта до 
места где ће се градити 
фабрика воде, за коју већ 
сада имамо припремљену 
комплетну пројектно тех-
ничку документацију. За 
њену изградњу тражиће-
мо подршку покрајинских 
органа власти у наредној 
години, или чак и у овој 
уколико буду расписа-
ни нови конкурси, и уве-
рени смо да ћемо и кроз 
овај пројекат наставити 
одличну сарадњу са По-
крајинским секретарија-
том за пољопривреду, во-
допривреду и шумарство. 
Исти задатак морамо на-
ставити и у Србобрану, за 
који имамо идејно решење 
и у првом кораку потреб-
но је обезбедити пројект-
не и техничке услове, и за 
водовод и за фабрику воде. 
Обим овог посла је знатно 

већи и партнера ћемо тра-
жити у Владиној Канцела-
рији за управљање јавним 
улагањима. Приоритет у 
овом тренутку је фабри-
ка воде у Турији и израда 
пројектно техничке доку-
ментације за Србобран, и 
за фабрику воде и за ре-
конструкцију водоводне 
мреже“. 

Инфраструктурни пројек-
ти сврстани су у две групе. 
Први су они коју су спрем-
ни, са свим потребним до-
зволама и сагласностима, 

а други они који морају 
проћи додатну анализу, 
нову обраду и припрему и 
поступак добијања дозвола. 
„Са пројектима из прве 

групе ћемо аплицирати 
на конкурсе покрајинске 
и републичке владе, чим 
буду отворени. Такви су 
пројекти уређења Трга 
слободе, реконструкције 
Задружног дома, спајања 
Великог бачког кана-
ла и Криваје или рекон-
струкције пијаце, који 
као пројекат јесте доне-
кле предимензиониран, 
али би се у њему могла 
издвојити поједина фаза 
и затим се она реализова-
ти. Друга врста су они чију 
документацију је потреб-
но ревидирати и делити, 
како би се лакше реали-
зовали. Ту посебно мис-
лим на пројекат изградње 
канализације у Србобра-
ну. Потребно је сачини-
ти јасан план како гради-
ти канализацију, према 
којим приоритетима, како 
је ширити, јер ћемо само 
тако, на основу мањих це-
лина, моћи доћи до под-
ршке у њеној изградњи 
од стране виших орга-
на власти. Општинским 

буџетом наставићемо да 
уређујемо насељена ме-
ста, да уређујемо тротоа-
ре, спортске терене, пар-
кинг просторе, места где 
се окупљају људи, јер же-
лимо да дођемо до јас-
но профилисане, урбанo 
заокружене и задовоља-
вајуће целине. Пример 
како то треба да изгледа 
је простор крај пијаце на 
Беглуку или простор око 
Жутог бунара“, рекао је Де-
бељачки.

Мање новца од рудне ренте

„За све ове послове требаће много новца и грађа-
ни треба увек да знају у каквој је ситуацији локал-
ни буџет. Имамо три начина финансирања – то су 
општи приходи, рудна рента и закуп државног пољо-
привредног земљишта. У овој години рудна рента 
биће испод 20 милиона динара, што је велики уда-
рац за наш буџет, посебно ако знамо да је она нека-
да била и преко 100 милиона динара. У претходном 
периоду покушали смо да новац који нам недостаје 
обезбедимо издвајањем из општих прихода, али то 
није једноставно јер смо велика средства усмеравали 
у стварање добрих услова за рад образовних устано-
ва, рад Дома здравља, који је један од најбољих у Ср-
бији, затим за подршку удружењима грађана, угро-
женим породицама, ђацима, спортистима, култур-
ним установама и удружењима и много тога другог. 
Проблем је што сада из општих прихода морамо из-
двојити и средства за инвестиције, то покушавамо 
већ дуже времена, јер на висину рудне ренте као ло-
кална самоуправа не можемо да утичемо. И на ову 
област последице оставља пандемија корона виру-
са и док се ситуација на стабилизује морамо функ-
ционисати на овај начин. Добро је да су нам општи 
приходи бољи него што су били некада, запосленост 
је порасла и не либим се да кажем да је привредна си-
туација значајно боља. Имамо добре привредне ак-
тивности и оне ће бити још боље. Томе треба до-
дати и добро пословање у пољопривреди. Све што 
је добро функционисало до сада биће настављено, уз 
пажљиво бирање приоритета“.

Радивој Дебељачки, председник општине Србобран, за Србобрански информатор

Нове инвестиције за бољу привредну слику у општини Србобран
• Немачка фирма „Алутек“ покреће производни погон у Србобрану, јапанска компанија планира производњу у ста-
кленицима.
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Лазар Парошки је про-
теклих годину дана бо-
равио у Сједињеним аме-
ричким државама, где је – 
крајем јуна месеца – стекао 
диплому образовне уста-
нове Woodrow Wilson High 
School.

Он је пуних годину дана 
живео и школовао се у аме-
ричком граду Портланду 
(Орегон), а током боравка 
у Америци имао је прили-

ку да посети и друге гра-
дове/савезне државе, од 
којих је посебно издвојио 
Сан Франциско и Вашинг-
тон. До ових градова – како 
сам сведочи – водила га је 
жеља за откривањем нових 
локалитета, али и потрага 
за универзитетом на којем 
би могао да стекне универ-
зитетско образовање.

Србобранским гимна-
зијалцима Лазар је доча-

рао свој 
„амерички 
сан“, опи-
сујући све 
што је до-
живео по 
доласку у 
САД. Ње-
гову при-
чу прати-
ле су фо-
тографије 
са разме-
не, па смо 
тако има-
ли прили-

ку да то искуство доживи-
мо на врло необичан начин.

Кроз презентацију, коју је 
за ову прилику пажљиво 
припремао, упознали смо 
његову „америчку породи-
цу“, културу и обичаје који 
се негују у Орегону, и – на-
послетку – сазнали у којој 
се мери разликују српско и 
америчко школство.

Предавање је наишло на 
позитивне реакције публи-

ке, па су након приказане 
презентације уследила за-
нимљива питања на која је 
Лазар са задовољством од-
говарао. Према његовим ре-
чима, учешће у програму 
размене је највеће животно 

искуство које је стекао, па 
је препоручио гимназијал-
цима да истраже програме 
размене и евентуално апли-
цирају за неки од њих.

Боравак у Америци Лаза-
ра је много променио (и то 
не само физички – како је 

рекао у шали – алудирајући 
на нову фризуру).

Он се вратио богатији 
пријатељима, искуствима и 
знањем, а већ планира своју 
следећу авантуру. У томе га 
неће спречити ништа, па 

чак ни корона која је само 
покушала да му отежа бо-
равак у „обећаној земљи“.

Аутор текста:
Младен Ђуричић, проф.

Унапређењем дигитали-
зације наставног процеса 
биће повећана безбедност 
деце и наставника у шко-
лама широм Србије.

Два пројекта укупне вред-
ности пет милиона дина-
ра, биће реализовани у 
образовним установама 
у општини Србобран из 
НИС-овог програма „Зајед-
ници заједно“.

Основној школи «Петар 
Драпшин» у Турији одо-

брен је пројекат омогућа-
вања извођења дигиталне 
наставе набавком основ-
не дигиталне опреме коју 
школа не поседује, а која 
обухвата лаптоп и десктоп 
рачунаре, пројекторе, та-
блете и интерактивне та-
бле, чиме се задовољавају 
потребе извођења наставе 
у дигиталном окружењу за 
све ученике школе.

Вредност пројекта је 2,5 
милиона динара.Основној 

школи «Жарко Зрењанин 
Уча» у Надаљу одобрен је 
пројекат набавке дигиталне 
опреме у виду интерактив-
них табли, пројектора, мул-
тифункционалног уређаја 
(штампач-копир-скенер) 
и лаптоп рачунара у циљу 
омогућавања извођења на-
ставе у дигиталном окру-
жењу на нивоу целе школе. 
И овај пројекат вредан је 
2,5 милиона динара.

Нова дигитална опрема за квалитетнију наставу
• Два пројекта укупне вредности пет милиона динара, биће реали-
зовани у образовним установама у општини Србобран.

Из НИС-овог програма „Заједници заједно 2020“, дигитална опрема школама у Турији и Надаљу

«Програмом су подржане основне и средње школе из 
12 партнерских градова и општина у нашој земљи, 
у којима НИС остварује највећи део својих послов-
них активности: Београд, Нови Сад, Пожаревац, 
Ниш, Чачак, Зрењанин, Панчево, Кикинда, Кањи-
жа, Нови Бечеј, Житиште и Србобран. Управо зато 
што су савремени начин образовања и безбедност 
деце у школама препознати као приоритет за ула-
гање, компанија НИС ће за ове пројекте у 2020. го-
дини донирати 114,5 милиона динара. Овогодишњи 
програм реализован је у сарадњи са Министарством 
просвете, науке и технолошког развоја и Министар-
ством унутрашњих послова Републике Србије», на-
води се у саопштењу НИС-а.

Из НИС-овог програма подршка за 72 пројекта 
широм Србије

Гимназија и  економска школа „Светозар Милетић“

„Амерички сан“
Лазара Парошког
• Србобранско Позориштанце окупило је недавно 
ученике наше школе који су показали интересовање 
за учешће у програмима размене ученика. Предавање 
на тему Мој сан који се претворио у стварност одр-
жао је ученик четвртог разреда гимназије – Лазар 
Парошки, са циљем да кроз своје искуство са разме-
не у Портланду, представи програм размене ученика 
„FLEX“ и тако охрабри своје вршњаке да аплицирају 
за сличне програме.
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„Вулкан комерц“ и  његов 
власник Драган Крњетин, 
добро су познати Србобра-
ну, јер је то једна  успешна 
фирма, која постоји три-
десет година и упошљава 
22 радника. По пословном 
простору и радним објек-
тима у први мах и голим 

оком се види 
да је то једна 
уређена фирма, 
има се утисак 
да сте ушли у 
модеран ев-
ропски погон у 
једну уређену и 
савршену орга-
низацију. Да је 
тако потврђује 
и чињеница 
од 30 година 
успешног оп-
станка произ-
водње транс-
портних трака 
и сарадње са 
реномираним 

фирмама на овдашњем и 
страном тржишту. Повод 
нашег разговора, ипак није 
било успешно пословање 
једне приватне фирме, 
него њена друштвено кор-
поративна одговорност, 
која није од јуче. Ова фир-
ма током свог постојања 

имала је низ хуманитарних 
акција, наравно, када год 
је то захтевала друштвена 
ситуација.“Помагали смо 
Косову, Босни, помагли 
смо када год смо могли 
широм земље. Ипак, ја сам 
локал патриота и готово 
да ова фирма, наравно и ја, 
дишемо једанко са нашом 
средином, тако да често и 
нисмо чекали да нас неко 
позове или укаже на неку 
преку потребу, него смо се 
и сами јављали, као у овој 
ванредној ситуацији пово-
дом пандемије Ковида 19, 
како бисмо помогли,“ каже 
Драган Крњетин. Само у 
овој години  ова фирма је 
донирала износ од 150.000 
динара за потребе Народ-
не кухиње у Србобрану, 
која је ове године радила и 
сервисирала кориснике без 
прекида. Такође су обезбе-
дили и један ауто за потре-
бе разношења хране у вре-

ме ванредног стања, као 
што су донирали део сред-
ства за куповину аутомо-
била за потребе србобран-
ске Полицијске установе.  
Недавно је уручена помоћ 

у виду медицинскх одела 
за ковид амбуланту за по-
требе здравствених рад-
ника Дома здравља „Др 
Ђорђе Бастић“, у износу 
око двеста хиљда динара. 
Готово је било неупитно 

питање о сарадњи са ло-
калном самоуправом, јер 
овај успешни привредник  
некада је био запослен у 
органима управе, тако да 
овај привредни колектив 

може се рећи „дише“ јед-
нако са својом средином, 
тако да не изненађује њено 
усмерење ка друштвеној 
одговорности од самог ње-
ног оснивања и почетака, 
па све  до данас. 

• „Вулкан комерц“ само у овој години помагао је општини Србобран у више наврата, одмах по проглашењу ванред-
ног стања, доставио је возило за разношење хране. Донирао је 150.000 динара за потребе народне кухиње. Недавно 
је обeзбедио медицинску опрему за ковид амбуланту, за запослене у Дому здравља „Др Ђорђе Бастић“.

Драган Крњетин, успешан привредник и локал патриота

„Вулкан комерц“, друштвено одговорна фирма

У оквиру програма 
„Заједници заједно“ до 
сада је уложено преко 62 
милиона динара у реа-
лизацију 50 пројеката на 
територији општине Ср-
бобран. Недавно је ср-
бобранском Дому здравља 
компанија НИС донирала 
и ултарзвучни апарат за 
прегледе беба и трудница. 
«Компанија НИС нам је, 
као друштвено одговорна 
компанија, у оквиру про-
грама ‘Заједници заједно’ 
донирала моћан и квали-
тетан ултразвучни апарат 
и тиме значајно утицала 
на повећање квалитета 
здравствене заштите у 
Србобрану. Захваљујући 
новој опреми урађено је 
око 1.700 гинеколошких 
и више стотина других 

прегледа. Желео бих да 
изразим захвалност на 
досадашњој подршци 
коју нам је компанија 

НИС пружила, а надамо 
се да ћемо и у будућности 
наставити овакав, за нас 
веома значајан, вид са-
радње», изјавио је др Вла-
стимир Кладар, директор 
Дома здравља Србобран. 
Компанији НИС захвалио 

је и др Илија Газепов, члан 
Општинског већа. «Ова 
донација у облику врло 
вредног ултразвучног 

апарата је круна вишего-
дишње успешне сарадње 
локалне самоуправе Ср-
бобран са НИС-ом и на-
дам се да ћемо ту нашу 
сарадњу још више обога-
тити и наставити», рекао 
је др Газепов.

• Караван „Заједници заједно“ обишао је Дом здравља „Др Ђорђе Бастић“ коме је компанија НИС прошле године до-
нирала ултразвучни апарат за прегледе беба и трудница ради правовременог детектовања аномалија код деце.

НИС је до сада уложио преко 62 милиона динара за 50 пројеката у општини Србобран

Вишегодишња успешна сарадња Србобрана и НИС-а

Недавно је ДЗ „Др Ђорђе Бастић“ добио донацију у 
виду медицинских униформи у вредности 208.000 ди-
нара. „Ценећи посвећеност  према послу медицин-
ских радника нашег Дома здравља, нарочито за вре-
ме кризе COVID 19, власник компаније „Вулкан ко-
мерц“, донирао је медицинску опрему. У име свих за-
послених захваљујем се породици Крњетин на овој 
корисној и вредној донацији“, истакао је директор 
ДЗ „Др Ђорђе Бастић“, Властимир Кладар.

Донација за медицинске униформе

Дом здравља «Др Ђорђе Бастић» почео је 01. октобра, 
вакцинацију против сезонског грипа. За ову наме-
ну установа је набавила 600 доза, за 200 више него 
претходне године, јер се, према речима др Властими-
ра Кладара, директора установе, очекује повећано 
интересовање грађана за вакцинацију. Приоритет 
ће имати хронични болесници, старији од 65 годи-
на, здравствени радници, труднице. Заинтересова-
ни грађани потребно је да се јаве изабраном лекару. 

У току вакцинација против сезонског грипа
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Лазар Антић србобран-
ске њиве оре, сеје и жање 
скоро 80 година. Кад би 
се спојило у једну парце-
лу, мора да је узорао целу 
Војводину и кроз тежач-
ке руке протурио семена 
пшенице читаве вагоне, а 

тек онда колико ли је људи 
хлебом нахранио, хлебом 
који се месио брашном 
млевеним из његовог рода. 
Довољно су само ове не-
познате, а огромне бројке 
да нам свима буде јасно 
да у србобранском атару 
нема искуснијег орача и 
пољопривредника у цели-
ни. 
„Ја сам Лазар Антић и 

рођен сам 25. маја 1929. 
године. У 92. сам годи-
ни а од 15. сам у њиви. 

Из аграрне сам породи-
це, цео живот се бавим 
пољопривредом, осим 
оне три године када сам 
био у војсци.

Последњи сам живи ос-
нивач Замљорадничке за-
друге, учествовао сам и у 

оснивању Коњичког клу-
ба ‚Вранац‘, и цео живот 
везан сам за србобрански 
атар. Уживао сам у по-
лукрвим коњима, оним 
добрим коњима којима 
се могло и орати и у сва-
тове их терати“, започиње 
своју причу времешни и 
бистри старац. Лазар је 
као момчић почео орати 
идући за коњима.
„Имао сам коње могли су 

се терати без кајаса, мир-
не, а нико им није могао 

прићи осим мене и моје 
жене. Нигде ме оставили 
нису, а сила пута сам са 
њима једно јутро на дан 
узорао.

Волео сам да орем на јед-
ну хују. Ухватиш коње па 
ореш и не пушташ док не 
узореш оно што си пла-
нирао. Ми смо имали пар 
коња, па од тетке узмем 
још једног и тако упрег-
нем три, и онда узорем 
један ланац, или 11 боста-
на, и све је то било удаље-
но чак пет колиметара од 
наше куће. 

И онда на пролеће, на 
том ланцу, посејем Канзас 
кукуруз, сви су долаза-
ли да виде како то добро 
изгледа. Тако се највише 
радило у јесен, или чак и 
у децембру, ако дозволи 
време. И дан данаске то 
је најбоље орање, зимско 
дубоко, у ком се добије 
све што је потребно за до-
бру сетву.

Од првог плуга су ми 
остале само ручице, то је 
био петак, криви гредељ, 
немачке производње. Са-
чувао сам из тог времена 

и сат који ми је купила 
мати и према ком сам у 
орању коње увек пуштао 
у 11 сати и давао им да 
једу. Мораш их добро па-
зити и добро их хранити, 
ако желиш да ти буду до-
бри“, каже Лазар.

А прву земљу Антићи су 
стекли 1930. године, када 
је краљ Александар Ка-
рађорђевић поделио си-
ромашнијим породицама 

„по пола ланца аграра по 
глави“.
„Нас је било четворо, 

отац, мати, сестра и ја, и 
добили смо два ланца. 
Чим је почео рат ту земљу 
су нам узели, али нам је 
враћена после рата. Мој 
је отац од комшије купио 
још два ланца и још је два 
ланца радио, на 15 кило-
метара далеко, и све то 
коњима.

Можете замислити ко-
лико је то било далеко за 
такав рад, па и данас је 
далеко“, присећа се Лазар 
и истиче да се никада није 
постидио да каже да је из 
аграрне породице. Вредни 
старац, заједно са вред-

ним члановима породице, 
бавио се и сточарством, 
први је у Србобрану имао 
холандске краве.
„Моја покојна жена је то 

јако волела. Све је стиза-
ла својим рукама, млеко 
смо предавали у млекару, 
храну припремали на са-
лашу.

Заједно смо подигли и 
мали воћњак, а стизао 
сам да се из љубави бавим 
и голубовима. Волем го-
лубове, и данас их имам 
неколико, и кад год орем 
они лете около и праве ми 
друштво“, са осмехом го-
вори Лазар Антић. 

Данас ужива у успеси-
ма својих потомака, унуке 
која је завршила факултет 
и почела да ради, али не 
одустаје од посла. Стал-
ни је учесник Србобран-
ске бразде, најстарији и 
најпознатији, и сви се на-
дају да ће бити њен део још 
дуго година. Заслужује 
Србобранска бразда так-
вог учесника, а и Лазару 
припадају најбоље мани-
фестације.

Тренутци у којима је учио да постане
добар пољопривредник

„Највише сам волео да узорем одмах сутра дан по-
сле скидања рода, тако су ме учили моји професори 
Петар Дрезгић и др Марковић и др Савић. Још као 
дете одлазио сам код Шварца и гледао како људи ваде 
из канала дрезгу и ђубре њиву, све су то били тре-
нутци у којим сам се учио да постанем добар пољо-
привредник“, прича Лазар Антић. 

Пољопривредницима представљени ИПАРД програми
Регионална развојна 

агенција Бачка и Развојна 
агенција Србије, уз подрш-
ку Канцеларије за локални 
економски развој општи-
не Србобран и целокуп-
не локалне самоуправе, 
одржала је у Србобрану 
радионицу на тему «Како 
до ИПАРД подстицаја: 
услови за конкурисање, 
процедуре и кораци». «Ра-
дионица је била намењена 

пољопривредницима и 
носиоцима регистрованих 
пољопривредних газдин-
става. Присутни су имали 
прилику да се упознају са 
правилима и процедура-
ма ИПАРД програма, ис-
куствима Европске уније 
и Србије, а затим и са од-
ређеним мерама које се 
односе на област пољо-
привреде - инвестиције у 
примарну пољопривредну 

производњу, инвестиције 
у прераду пољопривред-
них производа и инвести-
ције у развој руралног ту-
ризма. Такође, говорило се 
о најчешћим препрекама 
и проблемима у реализа-
цији ИПАРД пројеката», 
саопштено је из Канцела-
рије за локални економски 
развој општине Србобран.

Цео живот 
сам везан за 
србобрански 
атар
• “Волео сам да орем на једну хују. Ухватиш 
коње па ореш и не пушташ док не узореш оно 
што си планирао“, присећа се деда Лазар при-
чајући нам како је то некада било.

Лазар Антић у 92. години и даље преврће плодну црницу, почео за коњима, данас у трактору
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Az idei évben a hagyomá-
nyokhoz híven fél kilenctől 
volt a gyülekező a templom 
udvarban, majd 9 órától ft. 
Brasnyó Ferenc szenttamá-
si születésű, kishegyesi es-
peres plébános vezetésével a 

kálvárián keresztúti ájtatos-
ságot tartottak. A 10 órakor 
kezdődő ünnepi szentmisét, 
amelyre a környező telepü-
lések papjait, valamint a he-
lyi ortodox egyház képviselő-
it is meghívták, az indonézi-
ai származású ft. Elias Ohoi-
ledwarinSVD verbita szerze-
tes mutatta be. Mint mond-

ta, Jézus Krisztus szent ke-
resztjének felmagasztalása a 
keresztény ember számára 
maga a csúcs, hiszen tudjuk, 
hogy Jézus Krisztus a kereszt- 
fán váltotta meg a világot: − 
Jézus ezzel megmentette éle-

tünket a bűntől, a gonosz-
tól és a haláltól.A szent ke-
reszt számunkra a hit, a sze-
retet és a remény szimbóluma, 
ugyanakkor lelki erőnk for-
rása is. Jézus a kereszten éle-
tét adta értünk, és legyőzte a 
halált, ez hitünk szent titka, 
és nagyon fontos a minden-
kori keresztény ember számá-

ra. Bármilyen helyzetben is 
vagyunk, bízzunk a kereszt-
ben, hiszen tudjuk, általa Jé-
zus áldozatot hozott értünk. 
Nézzünk fel rá, és kapaszkod-
juk meg benne – mondta a 
nagybecskereki székesegy-
házban szolgáló atya.
Az ünnepi szentmise előtt 

a hívek és a vendégek lobo-
gókkal a kálváriára vonultak, 
ahol elvégezték a keresztúti 
ájtatosságot. A szenttamási 
közösséget hétfőn az espe-
res-kerület papsága mellett 
jelenlétükkel megtisztelték 
a világi elöljárók is. A szent-
misén a meghívott vendégek 
közül jelen volt Pásztor Ist-
ván, a tartományi képviselő-
ház elnöke, Fremond Árpád, 
a köztársasági képviselő és 
Juhász Bálint, a Prosperitati 
Alapítvány ügyvezetője, Ra-
divoj Debeljački, szenttamási 
polgármester, Milica Zarić al-
polgármester, Vékony Beáta, 
polgármester-segéd, dr. Ilija 
Gazepov és Szabados Fodor 
Beáta, a községi tanács tag-
jai, továbbá a szenttamási po-
litikai és civil szervezetek és 
a közélet képviselői.
A szentmise keretein belül 

Zsúnyi Tibor megköszönte 
Pásztor István adományát, 
amely az egész egyházközös-
ség javát fogja szolgálni, majd 
ft. Elias Ohoiledwarin SVD-
verbita szerzetessel közösen 
felszentelték a televíziót.
A szentmise végén átadták 

az Értünk díjatSzarvas Pé-
ter nyugalmazott helyi plé-
bánosnak, továbbá az ugyan-
csak nyugdíjba vonult Mari-
etta és Jácinta nővérnek. Te-
kintettel, hogy közülük sen-
ki sem tudott eljönni Szent-
tamásra, a díjat Pásztor Ist-
vántól a szenttamási születé-
sű, Magyarkanizsán szolgála-
tot teljesítő Vickos Mária Sa-
rolta nővér vette át, aki egy-
úttal felügyeli is az idős egy-
házi személyeket.
A szentmisét követően a 

szenttamási polgármester, 
Radivoj Debeljački is jókí-
vánságait fejezte ki minden 
ünneplőnek: − A modern 
Szenttamás a tolerancia, az 
összetartozás és a szolidari-
tás alapjaira épült, és az itt 
élők között csak az ilyen kap-
csolatok hozhatnak további 
előrelépést és szebb jövőt. A 

Szent Kereszt felmagasztalá-
sa templom ünnepén szívből 
gratulálok minden barátunk-
nak, szomszédnak és a temp-

lom munkatársainak, és kí-
vánom, hogy az ünnep mo-
solyt hozzon a családoknak, 
és adjon erőt a község min-
den polgárának az előrehala-
dáshoz. A koronavírussal ér-
kezett veszély még szorosabb-
ra fűzi az itteni kapcsolatokat, 
és meg kell mutatnunk, hogy 
számunkra nincsenek megol-
datlan kihívások. Kívánjuk, 

hogy minden itt élő nemzeti 
kisebbség tovább ápolja saját 
kultúráját, nyelvét, irodalmát 
és népzenéjét, mert csakis így 
tehetjük gazdagabbá környe-
zetünket – üzente a szentta-
mási polgármester.

Értünk díj

Az Értünk díj egy elismerés 
amely évente adományozha-
tó olyan személynek, szerve-
zetnek vagy intézménynek, 
aki/amely Szenttamás város 
érdekében kiemelkedő telje-
sítményt nyújtott, munkássá-
gával hozzájárult a város hír-
nevének gyarapításához, éle-
te során tevékenységével ma-
radandót alkotott. A szentta-
mási Arany János Magyar-
Művelődési Egyesület ab-

ból a célból hozta létre ezt az 
elismerést, hogy a helyi ma-
gyar közösségért tevékeny-
kedő egyéneket, szervezete-

ket vagy intézményeket mél-
tó elismerésben részesíthesse, 
személyüket és cselekedetei-
ket megfelelőképpen értékel-
ve példaként állítsa a jelen és 
az utókor elé.
Az idei felhívás alapján 

Szarvas Péter nyugalmazott 
plébánost, valamint Mariet-
ta és Jácinta nyugalmazott 
nővérek kapták meg a díjat, 

akik csaknem fél évszázadon 
át szolgálták a szenttamási hí-
veket és a templomot. Szarvas 
Péter 42 évig, Marietta nővér 
60 évig, míg Jácinta nővér 44 
évig szolgált Szenttamáson.
Az Értünk díj átadása hét-

főn, szeptember 14-én a 
templombúcsú, és az ünne-
pi szentmise keretében való-
sult meg, de mivel a jutalma-
zottak nem tudtak jelen len-
ni az ünnepségen a szervezők 
másnap a díjat és az okleve-
let elvitték Magyarkanizsá-
ra, ahol személyesen átadták 
a díjazottaknak a kitüntetést.
A jó Isten áldja meg őket 

mindenért, amit közössé-
günkért tettek. Békés idős-
kort, jó egészséget kívánunk 
mindhármuknak.

Templombúcsú Szenttamáson
• A szenttamási római katolikus templomot 1815-ben a Szent Kereszt felmagasztalásának tiszteletére szentelték fel. A temp-
lombúcsút szeptember 14-én tartják, ami ezúttal hétfőre esett.
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Тема ове међународне ма-
нифестације била је про-
моција урбане трансфор-
мацију града увођењем 

мера одрживог транспор-
та, односно алтернативних 

– здравих начина превоза и 
дестимулације прекомер-
ног коришћења моторног 
саобраћаја, па смо у скла-
ду са тим кроз тему  овде 
желели да промовишемо 
алтернативне врсте пре-
воза, у највећој мери ко-
ришћење бицикала.

Пандемија  је омела да се 
организују разни програ-

ме на отвореном, али је 
и на овај начин, посебно 
постављеном изложбом, 
младима и свим грађани-

ми упућена снажна по-
рука колико је важно да 
смањењем употребе мо-
торних возила, аутомоби-
ла и мотора и заштитимо 
животну средину.
„И ове године орга-

низовали смо ликовни 
конкурс поводом ‘Ев-
ропске недеље мобилно-
сти’. Ликовне радионице 
у школама биле су веома 
посећене, ученици су се 

масовно одазвали нашем 
позиву и изабрали смо 
22 рада и њихове ауторе, 
које награђујемо. У сим-
боличним поклонима 
налазе се школски при-
бор, маске и ранчеви са 
амблемима ‘Европске не-
деље мобилности’, а при-
премили су их општина 
Србобран и СКГО“, рекла 
је приликом уручивања 
поклона Милица Зарић, 
заменица председника 
општине Србобран.

Снежана Радукић, учи-
тељица III разреда у ОШ 
«Жарко Зрењанин Уча» у 
Надаљу, истакла је да деца 
из ове школе већ другу го-
дину учествују на конкур-
су. „Били су одушевљени 
могућношћу да учествују 
на конкурсу и тема је за 
њих била веома занимљи-
ва. Деца су радовима по-
казала да  разумеју важ-
ност заштите животне 
средине и да се до тога 
може доћи и вожњом би-
циклом или пешачењем, а 
то су активности које они 
свакодневно упражња-
вају, вожњу бициклима 
или на ролерима, пеша-
чење. Тако најчешће до-
лазе и до школе и то се 
само показало и на њи-
ховим радовима. Било је 
одличних радова и деца 
заслужују све честитке“, 
рекла је Радукић.  

Ликовни конкурс “Крећем се, а не загађујем животну средину“

• Ликовни конкурс «Крећем се, а не загађујем животну средину», 
за ученике нижих разреда основних школа расписан је четврти 
пут поводом «Европске недеље мобилности“, а организовали су га  
општина Србобран, Канцеларија за локални економски развој и Са-
вет за безбедност саобраћаја. Победнички радови изложени су у Ос-
новној школи «Жарко Зрењанин Уча».

Проглашени најбољи учесници конкурса

ОШ „Жарко Зрењанин Уча“ - Тaра Сиришки, Алек-
сандра Бранков, Теодора Прерадов и Хелена Вираг. ОШ 

„Вук Караџић“ - Филип Субић, Никола Ветнић, Анђе-
лија Марјанац, Сања Дебељачки, Стефан Бранков, 
Николина Филиповић, Лазар Парожанин, Бранислава 
Крњетин и Андреј Шијачић. ОШ „Петар Драпшин“ - 
Андреа Татић, Јана Секулић, Стефан Станков и Нико-
лина Благојевић. ОШ „Јован Јовановић Змај“ - Марко 
Сливка, Золтан Флајс, Марко Мајсзторац, Хана Ме-
шић и Вања Шијачић.

Награђени ученици

Oдржан концерт у Малом позоришту

• „Концерт је првенствено био поклон 
мојим ученицима и њиховим родитељима, 
као и свим мојим сарадницима и грађанима 
Србобрана који уживају у озбиљној музици“, 
рекао је Миловић.

Концерт најавио сезону 
културних дешавања у 

затвореном

Публика је је уживала у 
озбиљној музици писаној 
за кларинет коју је  свирао 
Стефан Миловић, настав-
ник кларинета у Музич-
кој школи у Врбасу који 
предаје и деци у истуре-
ном одељењу у Србобра-
ну. Концерт је био поклон 
ученицима и родитељима, 
каже Миловић и додаје:
„Колегиница Нера Ске-

леџија, пијаниста и ко-
репетитор на Академији 
уметности у Новом Саду, 
придружила се у из-
вођењу неких мени дра-
гих композиција. Она је 
некада давно била мој 
професор, а данас смо 
колеге и пријатељи. Кон-
церту је допринео млади 
виолиниста, Нерин син 
Сергеј Скелеџија, не-
вероватно талентован 
музичар светског ранга. 
Његово свирање и умеће 
са непуних 13 година се 
заиста ретко виђа“. Ре-
пертоар  музике је био је 
разноврстан и по избору 

извођача, публика је могла 
чути, омаж Мануелу Де-
фаљи од Беле Ковача, Шта-
мицев „Дамштат концерт“,  
сонету „Брејвис“, Златана 
Вауде и музику славног ор-
гуљаша Чарлса Мари Ви-
дор. Иначе, Стефан Мило-
вић је млад музичар и иза 
себе нема  бројне концерте, 
поверио се новинарима 
уочи наступа, рекавши да 
има малу трему јер његов 
рад је ипак превасходно 
усмерен на педагогију, а 
овим наступом желео је  да 
се свирачки активира како 
би постигао високе резул-
тате као предавач. Концерт 
је одржан у организацији 
србобранског Дома кул-
туре и на иницијативу ди-
ректорке, Соње Стојновић, 
а по жељи ученика Музич-
ке школе, који немају често 
прилику да присуствују 
оваквим догађајима. То-
ком концерта испоштова-
не су све прописане мере 
заштите у време пандемије.  

Овај празник од ове годи-
не заједнички се обележа-
ва у Србији и Републици 
Српској и у свим средина-
ма у којима живе Срби ши-
ром света, симболизујући 
јединство српског народа. 
«Наш народ највеће успе-
хе и снагу показао је онда 
када је био јединствен и 
његову слогу никада не 

смемо нарушити.Част ми 
је да имам прилику да 
први пут свим грађани-
ма општине Србобран че-
ститам Дан српског једин-
ства, слободе и национал-
не заставе», поручио је Ра-
дивој Дебељачки, председ-
ник општине Србобран.

Заједно са Дебељачким, 
подизању заставе на Тргу 

слободе присуствовали су 
и Милица Зарић, замени-
ца председника општи-
не, Јовица Андрић, члан 
Општинског већа, Нинос-
лав Јокановић, председник 
Савета Месне заједнице Ср-
бобран, и Слободан Субић, 
директор Центра за спорт 
и туризам.

• Србија и Република Српска  први пут ове године 15. септембра обе-
лежили су заједнички празник - Дан српског јединства, слободе и на-
ционалне заставе.Подизањем државне заставе на јарбол на Тргу сло-
боде, обележавању празника придружила се и општина Србобран.

Поводом Месеца књиге, којим је због Београдског 
сајма књига традиционално означен октобар, Народ-
на библиотека Србобран уписиваће нове чланове и 
обнављати постојеће чланарине по повлашћеним це-
нама, саопштили су из ове установе. Износ чланари-
не за једну годину за децу до 14 година 100 динара, за 
одрасле 200 динара, а породична чланарина утврђе-
на је на 300 динара.

Народна библиотека срдачно очекује сваког ко жели 
да своје слободно време проведе уз добру књигу, по-
ручују из установе.

Упис нових чланова у
Народну библиотеку Србобран

Обележен Дан заставе и у Србобрану


